
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senator Ma³gorzatê Adamczak

na 62. posiedzeniu Senatu
w dniu 12 sierpnia 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister nauki i szkolnictwa wy¿szego Barbary Kudryckiej

W zwi¹zku z nap³ywaj¹cymi do mojego biura senatorskiego uwagami studentów zwracam siê do Pani
z uprzejm¹ proœb¹ o przeanalizowanie nastêpuj¹cego problemu.

Od 2007 r. w Polsce obowi¹zuje trzystopniowy system studiów, tak zwany system boloñski. W jego
ramach s¹ studia licencjackie, magisterskie i doktoranckie. Pierwsze z nich trwaj¹ trzy lata. Nastêpnie
student stara siê dostaæ na studia magisterskie, które trwaj¹ dwa lata. Z regu³y, tak jak by³o przed re-
form¹, student kontynuuje naukê na studiach magisterskich na tym samym wydziale. Ale absolwent
studiów zawodowych, czyli licencjackich, traci na trzy miesi¹ce status studenta, gdy¿ musi oddaæ legi-
tymacjê. I, co za tym idzie, traci wszelkie zni¿ki i przywileje, na przyk³ad trudno mu podj¹æ jak¹kolwiek
sezonow¹ pracê, poniewa¿ pracodawcy szukaj¹ z regu³y studentów na czas wakacji.

Czy nie powinno siê wprowadziæ przepisu, który pozwala³by absolwentowi studiów licencjackich za-
chowaæ status studenta do koñca wrzeœnia danego roku? Jeœli rozpocznie on studia magisterskie, na-
dal bêdzie studentem. Co wiêcej, zredukowane zostan¹ koszty wydawania nowych legitymacji
studenckich na tym samym wydziale, gdy¿ wystarczy je wtedy tylko przed³u¿yæ.

Czy Ministerstwo Nauki i Szkolnictwa Wy¿szego dostrzega przedstawiony problem, a jeœli tak, jak ma
zamiar go rozwi¹zaæ?

Z wyrazami szacunku
Ma³gorzata Adamczak




